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PREDMET:  Vijećničko pitanje – odgovor, daje se 
 
Vijećnica Gradskog vijeća Grada Labina Tanja Pejić (Demokrati) je na 31. redovnoj sjednici 
Gradskog vijeća Grada Labina održanoj 18. veljače 2025. godine postavila vijećničko pitanje: 
 
„Ja nisam imala vijećnička pitanja ali sam bila ponukana slušanjem svog mentora, gospodina 
Mladena Bastijanića i odgovorima koje je dobio. I također gospodina Ifeta Bešića. Što se tiče 
delikventnog ponašanja naših maloljetnika, mene zanima imate li Vi kakve informacije u svezi 
rada socijalne skrbi. To pitam zato što vidim da, razmišljala sam dosta o ovome što ste pričali. 
Onda sam se sjetila da ste bili pred ne znam koliko sjednica unazad čak bili najavili tematsku 
sjednicu po tom pitanju. Međutim, nakon toga se više ništa nije o tome pričalo. Ja sam čula 
neke stvari ali neću sigurno ići u dubinu jer to ništa nije provjereno ali mislim da je jako dobar 
alarm za djelovanje u smislu, ako bi se ikada održala ta tematska sjednica. Tu se nisu 
spomenuli ključni faktori, u tom sistemu koji je nastao. Znači, imamo maloljetnika, delikventa i 
imamo policajca. Di je tu školski sustav? Di je tu Zavod za socijalnu skrb? Možda postoje 
roditelji koji su tražili pomoć ali nisu je mogli dobiti. Možda su i oni čak bili na policiji. Znači, dok 
se ne istraži ta tematika, dok se ne postave ključne osobe iz školskog obrazovanja koje imaju 
prije svega empatiju prema tome, nema veze koja im je struka. Imate i volontere možda, 
profesore, učitelje koji imaju veliku empatiju o tom problemu. Znači, ti ljudi i od Zavoda za 
socijalnu skrb. Tu je negdje nešto zapelo. Pitanje je samo da li ste Vi upoznati sa prijavama 
od strane ljudi u školstvu ili od strane roditelja, prema socijalnoj skrbi. Mislim da je to jedan 
početak a mi smo išli u neke krajnosti koje se nas ovdje uopće ne tiču. Mi smo to sve detektirali, 
alarmirali ali to je stvar policije. Ne možemo djelovati na rad policije ali možemo na ove sustave 
koji se tiču lokalne zajednice.“ 
 
Odgovor je na sjednici Vijeća dao gradonačelnik Valter Glavičić: 
„Centar za socijalnu skrb je bio na sastanku Vijeća za komunalnu prevenciju i koji je na neki 
način bio uključen i kroz sastanak i kroz diskusiju i koji su nam, sa njihove strane obrazložili 
koja im je problematika i stvarno je vrlo složena i kompleksna što se tiče maloljetnika i tu 
moramo jako paziti što govorimo i kako postupamo. Tanja je postavila pitanje još jedan škalin 
niže, a to smo mi kao sustav koji je osnivač osnovnih škola i Županija kao osnivač srednje 
škole. Tu možemo dosta razgovarati o svemu tome skupa. Činjenica je danas da način života, 
odgoja i pristupa svih nas prema djeci je drugačiji nego nekada. Baš konkretno za Kature par 
ljudi me zaustavilo sa strane i reklo mi: „Da su to bila moja djeca prije par godina ne bi sigurno 
policija rješavala predmet nego bi ga riješio netko drugi. I to vrlo konkretno i istu večer.“ Da ne 
idem do kraja. Danas je teže vrijeme po tom pitanju. Svi moramo biti svjesni da neke metode, 
neću reći da su bile zdrave ali metode od nekada se više ne smiju primijeniti. Ali zato imamo 
cijeli sustav školstva koji je isto jako opterećen sa svime što prolaze tako da definitivno i 
pedagoške službe i psiholozi u školama i naš centar za pomoć, koji jako dobro funkcionira u 
zadnje vrijeme, morat ćemo svi skupa nešto napraviti da napravimo upravo ono što se čulo na 



jednoj drugoj točki, na temi prevencije i na temi ranog uočavanja. Cijelo vrijeme sada pričamo 
kurativno. O načinu kako ćemo pronaći počinitelje, kako ćemo to obuzdati, kako više neće 
gorjeti kontejneri, kako više nećemo razbijati autobusne čekaone jer je to veliki trošak itd., a u 
biti problem je uočen tek na kraju kad se desio i kada je fizički vidljiv, a u biti počeo se dešavati 
puno, puno ranije. Vjerojatno su ta djeca već prije iskazivala određena ponašanja koja su 
mogla ukazati što će se desiti za koju godinu. Tako da apsolutno se s time slažem. Ne mora 
to biti tematska u idućih mjesec ili dva. Teško da ćemo uspjeti. Imamo još jednu sjednicu do 
kraja odnosno do trenutka kada se raspusti postojeći saziv Gradskog vijeća. Ali mi ćemo 
probati kroz naše škole, jednu, drugu, treću, i kroz naš centar da se uključi u to, odraditi jedan 
zajednički sastanak, jedan razgovor šta bi mogli i na koji način uložiti više, ne samo financije 
nego i vremena da bi imali bolju preventivu u svemu tome.“ 
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